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ROMÂNIA 

JUDEŢUL BOTOŞANI 

COMUNA LEORDA 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI LEORDA 

 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat astăzi 15.07.2022, în şedinţa ordinară a consiliului local Leorda 

convocată prin Dispoziţia nr. 75 din 08.07.2022 
 

Ședinţa este deschisă de dl. primar Ștefan Dulgheru. La şedinţă participă un număr de 9 

consilieri din 11 convocaţi prin dispoziția  nr. 75/08.07.2022. Materialele înscrise pe ordinea de 

zi au fost comunicate consilierilor locali pe suport hârtie.  

La şedinţă sunt prezenţi şi preoţii din comună, ca reprezentanţii ai parohiilor. 

 

Ordinea de zi și proiectele de hotărâre sunt supuse la vot deschis.  

 

Dl. Grădinaru: înainte de a se citi ordinea de zi doreşte să solicite acordul Consiliului 

Local de a transmite şedinţa live pe facebook.  

Se supune la vot solicitarea dlui. Grădinaru. 

Se respinge cu 3 voturi pentru şi 6 împotrivă. 

Domnul primar prezintă proiectul ordinii de zi, după cum urmează: 

 

Aprobare proces-verbal şedinţa ordinară din 30.06.2022 

Proiect de hotărâre privind aniversarea cuplurilor din comuna Leorda aflate la peste 50 de 

ani de la căsătorie 

Proiect de hotărâre privind privind alegerea președintelui de ședință pentru perioada august 

2022 – octombrie 2022  

Proiect de hotărâre privind acordarea mandatului special reprezentantului UAT LEORDA 

în A.G.A. A.D.I. ,,Ecoproces’’  în vederea aprobării tarifului pentru colectarea și transportul 

deșeurilor reziduale și a Actului adițional nr.  9 la Contractul de delegare a gestiunii 

,,Concesionarea serviciului public de colectare şi transport a deşeurilor municipale solide în 

judeţul Botoşani” – zona 1 Dorohoi,  nr. 892/04.07.2017 

Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de acordare a titlului de „Cetăţean 

de onoare al Comunei Leorda" 

Proiect de hotărâre privind privind desemnarea unei persoane care să semneze întâmpinarea 

în dosarul nr. 1263/40/2022 al Tribunalului Botoşani şi să reprezinte Consiliul Local în 

proces 

 

Proiect de hotărîre privind rectificarea bugetului local al comunei Leorda 

 
  

 

Dl. primar solicită suplimentarea ordinii de zi cu proiect de hotărâre privind Desemnarea 

unei persoane care să semneze întâmpinarea în dosarul nr. 1264/40/2022 al Tribunalului Botoşani 

şi să reprezinte Consiliul Local în proces. 
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Dl. Grădinaru: ca o paranteză, suplimentarea trebuia supusă la vot înainte de a da citire 

ordinii de zi. Să trecem peste asta. 

 Se supune la vot ordinea de zi şi suplimentarea acesteia. 

 

Se aprobă cu un număr de 9 voturi pentru.  

 

Domnul primar predă cuvântul președintelui de ședință. 

 

Președintele de ședință prezintă punctul 1 al ordinii de zi: 

 

1. Aprobare proces-verbal şedinţa ordinară din 30.06.2022 

 

Dl. Angheluşi: roagă să fim operativi şi concişi în discuşii, se anunţă caniculă afară şi să 

discutăm pe un ton calm. Dacă sunt discuţii, vă rog, legat de acest proces verbal. 

Dl. Grădinaru - indiferent e situaţie, proiectele trebuie studiate şi dezbătute. Legat de acest 

proiect verbal, am avut acolo două puncte mai pompoase care din păcate nici la ora actuală, 

acele hotărâri nu sunt publicate pe site. Am întrebat pe dl. secretar şi mi-a spus că nu sunt 

trimise nici la prefectură. Este treaba dumnealui. Legat de hotărâre4a cu modificare 

inventarului, vă reamintesc că am sesizat atunci că nu este respectată procedura de modificare. 

Nu avem trimis la Ministerul Dezvoltării, cf. art. 289 din Codul administrativ. Avem poziţii 

suprapuse. Am rugat să fie retras de pe ordinea de zi. Dacă s-a greşit ceva, se repară prin 

amendamente nu prin completări din pix. La cealaltă hotărâre, cu achiziţia de teren, nu a fost 

întrunit cvorumul necesar. 

Dl. primar: nu am cumpărat încă nimic. Abia am aprobat demararea unei proceduri. 

Dl. Grădinaru: noi prin acel proiect de hotărâre, am dobândit un teren.  

Dl. Angheluşi: vă rog să faceţi referire la procesul verbal, nu la hotărârile aprobate în 

şedinţa trecută. Ce spuneţi dumneavoastră nu se regăseşte în procesul verbal? Dacă nu se 

regăseşte puteţi contesta, nu analizăm hotărârile respective. 

Dl. Grădinaru: procesul verbal este un fals, nu ştiu ce este în hotărâri dacă nu sunt 

publicate. Noi am dobândit un teren prin acea hotărâre. 

Dl. primar: nu s-a cumpărat nimic deocamdată. Doar aprobăm să de marăm procedura. 

Dl. Maloş: procesul verbal este o sinteză a ce s-a discutat în şedinţa trecută. 

Dl. Grădinaru: ce sinteză domnule? 

  

 Se supune la vot procesul verbal în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 6 voturi pentru şi 3 împotrivă. 

Se trece la punctul 2 al ordinii de zi. 

 

 2. Proiect de hotărâre privind aniversarea cuplurilor din comuna Leorda aflate la 

peste 50 de ani de la căsătorie 

 

Dl. primar: prezintă proiectul de hotărâre. A fost înaintat la comisii. A primit aviz 

favorabil.  
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Dl. Angheluşi: dacă sunt discuţii, vă rog. 

 

Dl. Grădinaru: nu avem întrebări. Ne onorează să avem în comună familii care să ajungă 

la 50 de ani. Suntem de acord cu acest proiect.  

Nemaifiind discuții se supune la vot Proiectul de hotărîre în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 9 voturi pentru. 

Se trece la punctul 3 al ordinii de zi. 

 

3. Proiect de hotărâre privind privind alegerea președintelui de ședință pentru 

perioada august 2022 – octombrie 2022 

 

Dl. Angheluşi: ştiţi că mi se încheie mandatul şi vă rog să faceţi propuneri. 

Dl. Maloş propune pe dl. Hamburdă. 

Dl. Grădinaru propune pe dna. Adriana. 

Dl. Angheluşi supune la vot în ordinea propunerilor. Nu prevede codul să treacă toţi prin 

această funcţie. 

Pentru dl. Hamburdă: 5 voturi pentru şi 3 abţineri. Dl. Hamburdă nu a votat. 

Pentru dna. Adriana nu se mai supune la vot. 

Nemaifiind discuții se supune la vot Proiectul de hotărîre. 

Se trece la punctul 4 al ordinii de zi. 

 

4. Proiect de hotărâre privind acordarea mandatului special reprezentantului UAT 

LEORDA în A.G.A. A.D.I. ,,Ecoproces’’  în vederea aprobării tarifului pentru colectarea 

și transportul deșeurilor reziduale și a Actului adițional nr.  9 la Contractul de delegare a 

gestiunii ,,Concesionarea serviciului public de colectare şi transport a deşeurilor municipale 

solide în judeţul Botoşani” – zona 1 Dorohoi,  nr. 892/04.07.2017. 

 

Dl. primar prezintă proiectul de hotărâre. A fost înaintat către comisiile de specialitate.  

Dl. Angheluşi: se ştie că se vor majora, toate scumpirile la carburant, materiale, au generat 

şi scumpiri la tariful de colectare. Credeţi că delegatul nostru v-a face ceva? 

Dl. Maloş: propun ca tot dl. Grădinaru să meargă. 

Dl. Grădinaru: conform legii am dreptul să refuz această delegare, din motive personale. 

Vă rog să propuneţi pe altcineva. Eu am fost pe o perioadă, să vină şi altcineva. Eu am mai fost. 

Dl. Angheluşi: dl. Grădinaru a refuzat, propuneţi pe altcineva. 

Dl. Grădinaru: propun pe dl. Hamburdă. 

Se supune la vot.  

Dl. secretar: aduce la cunoştinţa Consiliului local că nu este corect. Dl. Grădinaru a 

specificat că a fost pe o perioadă determinată. Nu avem hotărâre de desemnare a unui alt 

reprezentant. Trebuie să daţi o hotărâre în acest sens, dar nu aceasta. 

Dl. Grădinaru: de ce veniţi atunci cu o hotărâre de delegare a unui reprezentant? 

Dl. secretar: vă rog să citiţi proiectul de hotărâre. 

Dl. primar: dă citire la proiectul de hotărâre şi se lămureşte şi dl. Grădinaru. 

Dl. Grădinaru: reclamă că nu i s-a decontat nimic când a fost la şedinţe. 
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Dl. primar: aţi venit vreodată şi aţi luat ordin de serviciu şi nu v-am decontat? Scrie foarte 

clar că reprezentantul consiliului trebuie să meargă. Nu altcineva momentan. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot Proiectul de hotărîre în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 9 voturi pentru. 

Se trece la punctul 5 al ordinii de zi. 

 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de acordare a titlului de 

„Cetăţean de onoare al Comunei Leorda". 

 

Dl. primar: prezintă proiectul de hotărâre. A fost înaintat la comisii. Dacă dl. Grădinaru se 

mira că avem familii cu 50 de ani de căsătorie, vă spun că avem familie care are 70 de ani de 

căsătorie. Ne dorim să o sărbătorim cu ocazia Zilei comunei Leorda, în data de 08 septembrie. 

Ne dorim să le acordăm titlu de cetăţeni de onoare ai comunei.  

Dl. Angheluşi: noi aprobăm acum doar Regulamentul, nu aprobăm şi acordarea titlului 

familiei respective. 

Dl. primar: am spus doar să se ştie despre această familie. 

Dl. Grădinaru: eu nu zic că nu sunt de acord cu acordarea acestui titlu. Acest regulament 

nu este complet dle. secretar. V-aşi ruga frumos să aveţi în vedere la alte proiecte pe care le veţi 

elabora. Avem un ordin nr. 25 din 2021, anexa 7 care prevede toate etapele de acordare a 

acestei distincţii. Dumneavoastră în regulament aţi mai sărit foarte multe dintre ele. Pot să vi-l 

pun la dispoziţie că îl am. Referitor la ce spunea dl. primar, se poate acorda doar post mortem 

sau dacă este în viaţă. Se acordă unei persoane şi nu unei  familii această distincţie. Totuşi, nu 

am găsit în regulament că se poate acorda titlu unei familii la 70 de ani. 

Dl. secretar: nu aţi citit în Regulament cu atenţie. Regulamentul este elaborat conform 

procedurii publicate în Monitorul Oficial. Regulamentul l-am făcut din capul meu şi nu de 

capul meu, cum spuneţi. 

Dl. Angheluşi: dacă aveţi probleme, faceţi contestaţie. 

Dl. Grădinaru: nu am de ce să fac. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot Proiectul de hotărîre în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 9 voturi pentru. 

Se trece la punctul 6 al ordinii de zi. 

 

6. Proiect de hotărâre privind privind desemnarea unei persoane care să semneze 

întâmpinarea în dosarul nr. 1263/40/2022 al Tribunalului Botoşani şi să reprezinte 

Consiliul Local în proces 

Dl. primar: prezintă proiectul de hotărâre. A fost înaintat la comisii. Este vorba de cele 

două procese intentate de dl. Grădinaru, cu Modificarea Regulamentului de organizare li 

funcţionare Consiliu Local şi darea în folosinţă gratuită a cimitirelor din comuna Leorda. 

Dl. Angheluşi: primarul nu face parte din Consiliul Local, este putere executivă. Primarul 

poate reprezenta Consiliul Local doar dacă este împuternicit expres de către Consiliul Local. 

Propun să-l desemnăm pe dl. primar. 



5 

 

Dl. Grădinaru: se poate vedea din proiectul de hotărâre că deja este trecut, noi trebuie doar 

să îl aprobăm. 

Dl. Angheluşi: este un proiect de hotărâre.  

 

Nemaifiind discuții se supune la vot Proiectul de hotărîre în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 7 voturi pentru şi 2 împotrivă. 

Se trece la punctul 7 al ordinii de zi. 

 

7. Proiect de hotărîre privind rectificarea bugetului local al comunei Leorda 

 

Dl. primar: prezintă proiectul de hotărâre. A fost înaintat la comisii, aviz favorabil. 

Se iau bani din salarizare şi se dă pentru a se putea acorda tichete de vacanţă asistenţilor 

personali. Trebuie suplimentată şi suma pentru a se putea face lucrărilor la proiectul de 

extindere iluminat public. În luna februarie, la aprobarea bugetului , am prins doar 50.000 lei, la 

preţurile de atunci. Este aprobarea consiliului local legat de acest proiect şi a devizului general. 

Dl. Grădinaru: legat de rectificarea de buget. Este un lucru bun că se acordă aceste tichete. 

Dar 100 de lei cine îl pune? Dacă înmulţiţi 18 cu 1450 o să vedeţi că vă dă 26.100. 

Dumneavoastră cereţi 26.000. 

Dl. primar: restul îl avem. 

Dl. Grădinaru: Foarte bine dacă îi aveţi. Uitaţi de ce trebuie transmise şedinţele live! În 

luna februarie când s-a aprobat bugetul, aţi menţionat mai devreme că a fost prins 50.000, dar 

nu este aşa. Dă citire din lista de investiţii prezentate în buget, de unde reiese total 35.000. Dacă 

noi am aprobat acest proiect, cu extinderea, de ce nu aţi modificat lista de investiţii. De ce aţi 

scos din lista de investiţii un obiectiv, aţi greşit aici. Aveţi o suma aici de 98,7. De unde aţi scos 

banii aştia? Aşi spus că avem 50.000! Unde sunt restul? Vedeţi falsul? Una se prezintă şi alta se 

aprobă. 

Dl. primar: vedeţi că aveţi liste greşite. 

Dl. Grădinaru:  de asta trebuie înregistrate şedinţele de consiliu. Este fals. O să le prezint 

în instanţă, când o să trebuiască. 

Dl. Angheluşi: am deviat de la subiect. Dacă se constată abateri de la legi, fiecare are 

dreptul să se adreseze la organele abilitate. 

Dl. Grădinaru: motivez votul, că sunt sume modificate. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot Proiectul de hotărîre în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 6 voturi pentru şi 3 abţineri. 

Se trece la punctul 8 al ordinii de zi. 

 

8. Desemnarea unei persoane care să semneze întâmpinarea în dosarul nr. 

1264/40/2022 al Tribunalului Botoşani şi să reprezinte Consiliul Local în proces. 

 

Dl. primar prezintă proiectul. Este legat de darea în folosinţă gratuită a cimitirelor. Darea 

în administrare se poate face doar la instituţii din subordinea consiliului local. 
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Dl. Angheluşi: dacă sunt discuţii. Trebuie desemnată o persoană. Consider că este bine ca 

tot dl. primar să semneze şi să reprezinte. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot Proiectul de hotărîre în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 6 voturi pentru şi 3 împotrivă. 

Se trece la punctul 9 al ordinii de zi. 

 

9. Diverse 

 

Dl. primar: aduc la cunoştinţa consiliului local, că cetăţenii cu teren în spatele Şcolii corp 

C, roagă deblocarea căii de acces către proprietăţi. Aduc la cunoştinţa Consiliului Local că dl. 

Urigiuc are construite diferite coteţe şi alte treburi. Vă rog să treceţi la demolarea lor. Vom 

trimite notificare şi ulterior dacă nu procedaţi la demolare, vom veni cu societate care 

demolează. 

Dl. Grădinaru: aveţi intabulare pe teren dl. Urigiuc? 

Dl. Urigiuc: nu. 

Dl. Grădinaru: a nu vi s-o dat, aţi cerut şi nu vi s-a dat. Cine va dat terenul? 

Dl. primar: lângă dl. Fedor este o cale de acces. Vă pot duce la cadastru, vă arăt că este 

cale de acces. 

Dl. Urigiuc: calea de acces este lângă dispensarul uman. Dl. Angheluşi ştie de acest lucru 

de ani de zile. Este vecin acolo chiar. 

Dl. primar: vă rog să vă luaţi coteţele de pe calea de acces. Este domeniul public. 

Dl. Grădinaru: îmi arătaţi şi mie în inventar unde este domeniul public acolo?  

 

 

Dl. Grădinaru: Am şi eu o problemă. Am câştigat în instanţă returnarea unei amenzi. Am 

depus cerere la primărie. Când îmi daţi banii, 290 lei. Atenţie! Săptămâna ce vine, mă duc la 

executorul judecătoresc, avocată, dacă nu primesc banii fac demersurile necesare!  

 

Ordinea de zi fiind epuizată, președintele de ședință declară închise lucrările. 

 

 

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ,                          SECRETAR GENERAL,  

ANGHELUŞI CONSTANTIN                       LUNGU CORNEL 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


